
 

 
 
 
 
 
                                                P r o t o k o ł   Nr III/02 

 

z sesji Rady Miejskiej w Działdowie  

odbytej w dniu 13 grudnia 2002 roku w sali konferencyjnej Urzędu Miasta 

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ – Przewodniczącej Rady 

Miejskiej. 

 

        Obrady trwały w godz.  1000 – 1400. 

      
        Stan osobowy Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączoną listą obecności 

uczestniczyło 21 radnych. 

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

 
Pan Ryszard DUCHNA                                   - Burmistrz Miasta 

Pan Marek BŁAŻEJCZYK                            - Z-ca Burmistrza Miasta 

Pan Marian JANICKI                                     - Starosta działdowski  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                     - Sekretarz Miasta 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA   - Skarbnik Miasta 

Pan Eugeniusz SEGIET                                   - Radca Prawny Urzędu 

Pani Monika SKRZYPEK                               - Naczelnik Wydziału PIGŚ 

Pan Leszek JARZYNKA                                  - Naczelnik Wydziału GK 

Pani Ewa NERS                                                 - Naczelnik Wydziału Oświaty  

Pan Andrzej WITKOWSKI                            - Komendant Straży Miejskiej 

Przewodniczący zarządów osiedli  –  zgodnie z załączoną listą obecności 

Przedstawiciele prasy lokalnej 

Kilku mieszkańców miasta 
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Przebieg sesji 

 
Pkt 1 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła sesję, 

powitała jej uczestników oraz stwierdziła prawomocność obrad. 

 
 

Pkt 2 

 

        Zmiany w porządku dziennym sesji  : 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej wniosła o włączenie do 

porządku dziennego 2 dodatkowych punktów, tj. : 

- podjęcie uchwały w sprawie wstąpienia kandydata w miejsce wygasłego mandatu, 

-  ślubowanie radnego. 

       
        Rada 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie wyraziła zgodę na rozszerzenie porządku obrad o 

te punkty, po czym przystąpiła do realizacji porządku dziennego w następującym brzmieniu : 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 
2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wstąpienia kandydata w miejsce wygasłego mandatu. 

 
5. Ślubowanie radnego. 

 
6. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 
7. Sprawozdania o pracach komisji Rady w okresie międzysesyjnym. 

 
8. Zapytania. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu publicznemu II Liceum 

Ogólnokształcącemu przy Zespole Szkół Nr 2 im. Jana Pawła II w Działdowie, ul. 

Polna 11.  

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie wieczyste w 

drodze bezprzetargowej części gruntu niezbędnego dla poprawienia warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej położonej przy ul. Hallera 23 w 

Działdowie.  

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz 

Gminy Miasto Działdowo.  

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej. 

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty administracyjnej. 

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od posiadania psów. 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości . 

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 

 
17. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

do obliczenia podatku rolnego w 2003 roku. 

 
18. Podjęcie uchwały w sprawie kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna jako 

podstawa do obliczenia podatku leśnego na 2003 rok.  

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji w sprawie podatku od 

nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego oraz wzoru informacji w sprawie 

podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego. 

 
20. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie zasad i wysokości diet dla 

radnych Rady Miejskiej w Działdowie oraz dla przewodniczących zarządów osiedli i 

podjęcie uchwały w powyższej sprawie. 

 
21. Wolne wnioski i informacje. 
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Ad pkt 3 

 

        Bez uwag – 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada przyjęła protokoł z poprzedniej sesji. 

 

 

Ad pkt 4 

 

        Podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr III/11/02 

 
Rada  stwierdziła, że w miejsce wygasłego mandatu radnego Błażejczyka Marka Jana  z listy 

nr 9 wstępuje pan Stolarski Adam z tej samej listy, który uzyskał kolejno największą liczbę 

głosów, a nie utracił prawa wybieralności i nie zachodzi wobec niego przesłanka, o której 

mowa w art. 190 ust. 1 pkt 4 Ordynacji wyborczej. ( 1/pismo od Komisarza Wyborczego w 

Elblągu o przysługującym panu Stolarskiemu prawie wstąpienia na wakujący mandat,           

2/ zawiadomienie pana Stolarskiego o tym fakcie oraz  3/ jego oświadczenie, że jest osobą nie 

karaną, a tym samym nie był skazany prawomocnym wyrokiem sądu, orzeczonym za 

przestępstwo umyślne – stanowią załączniki do protokołu). 

 
 

Ad pkt 5 

 

        Zgodnie z art. 23 a  ustawy o samorządzie gminnym – pan Adam STOLARSKI złożył 

ślubowanie radnego. 

 
 

Ad pkt 6 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, że w 

okresie międzysesyjnym uczestniczyła w konferencji „Funkcjonowanie samorządu gminnego 

IV kadencji w nowych warunkach ustrojowych” – przekazując, że materiały z tej konferencji 

dostępne są w biurze Rady.  
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Ad pkt 7 

 

        Sprawozdania o pracach komisji Rady w okresie międzysesyjnym : 

 

Pan Krzysztof TABACZKA –  Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej przekazał, że w dniu 

12 grudnia Komisja wybrała przewodniczącego i dwóch zastępców, którymi zostali radni 

panowie Bogdan Kaszubski i Antoni Pydynkowski. 

 
Pan Stanisław STEFANINA – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że na posiedzeniu w dniu 9 grudnia Komisja ukonstytuowała się. Zastępcą przewodniczącego 

został pan Marek Dwórznik. 

Nadto Komisja opiniowała projekty uchwał Rady Miejskiej dotyczące podatków i opłat 

lokalnych na rok 2003 – a wysokości stawek proponowane przez Komisję wszyscy radni 

otrzymali w materiałach sesyjnych. 

 
Pan Henryk JABŁOŃSKI – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

przekazał, że na posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja : 

- dokonała wyboru przewodniczącego i zastępcy. Zastępcą przewodniczącego  wybrano 

pana Zbigniewa Kopańskiego, 

- po przeanalizowaniu – pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta na rok 2003 w 

zakresie działania Komisji, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie nadania statutu publicznemu 

II liceum Ogólnokształcącemu przy Zespole Szkół Nr 2 im. Jana Pawła II w Działdowie. 

 
Pan Zdzisław BERA – Przewodniczący Komisji Polityki Przestrzennej, Rozwoju 

Gospodarczego, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska  składając sprawozdanie z 

posiedzenia Komisji odbytego w dniu 10 grudnia przekazał, że : 

- zastępcą przewodniczącego Komisji został pan Jerzy Brzozowski, 

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta na rok 2003 w zakresie polityki 

przestrzennej, rozwoju gospodarczego, gospodarki komunalnej i ochrony środowiska. 

Po czym pan Bera oświadczył, że rezygnuje z funkcji przewodniczącego Komisji. W 

międzyczasie zapoznał się bowiem z zakresem jej działania i uważa, że Komisja w składzie 

czteroosobowym nie jest w stanie podołać  obowiązkom, które przed nią stoją. 

 

 



 6 

 

Pani Elżbieta KONARZEWSKA – Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej i Ochrony 

Zdrowia poinformowała, że w dniu 12 grudnia Komisja : 

- wybrała ją na przewodniczącą i pana Antoniego Koźmińskiego na zastępcę 

Przewodniczącego Komisji,  

- po rozpatrzeniu projektu budżetu miasta na rok 2003 w części dotyczącej zakresu 

działania Komisji, w trakcie którego Komisja zapoznała się m.in. z wnioskiem 

Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Działdowie, dotyczącym zakupu  

szczepionki WZW-B dla dzieci z rocznika 1984, zamieszkałych na terenie miasta  - 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu  - wnosząc przy tym o sfinansowanie 

zakupu tej szczepionki w trakcie roku budżetowego, z ponadplanowych dochodów. 

 

 

Ad pkt 8 

 

        Z a p y t a n i a : 

 

Pan Marek BŁAŻEJCZYK – Z-ca Burmistrza odczytał odpowiedź z Powiatowego Zarządu 

Dróg w Działdowie na wniosek radnego pana Nowickiego, zgłoszony podczas poprzedniej 

sesji, dotyczący zamontowania lustra drogowego na skrzyżowaniu ulic Księżodworska –

Skłodowskiej (kserokopia w załączeniu). 

 
Radny pan Józef SPYCHALSKI –  mając na uwadze ludzi eksmitowanych ze swoich 

mieszkań - pytał czy występuje u nas pilna potrzeba zajęcia się tym problemem, czy służby 

burmistrza przygotowane są do niesienia pomocy tym  ludziom i czy w projekcie budżetu 

miasta na rok przyszły przewidziano środki na takie działania ?  

 
 
Pan Henryk JABŁOŃSKI – radny w związku z planowanym przeniesieniem biblioteki do 

budynku przy ul. Skłodowskiej – zapytał czy w nowej siedzibie przewidziana jest czytelnia z 

prawdziwego zdarzenia,  z kilkunastoma stolikami, przy których ludzie mogliby poczytać, 

czy napisać  jakąś pracę.  
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Pan Edmund PODLASKI – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 10 : 

- zwrócił się o wyjaśnienie czy w okresie zimowym wystarczy posypywać chodniki aby nie 

były śliskie, czy też koniecznie trzeba je odkuwać, doprowadzając do ich niszczenia ? 

- przypominając, że w poprzedniej kadencji jego wniosek o zainstalowanie sygnalizacji 

świetlnej przy  przejściu dla pieszych  z bazaru  na ulicę Wyszyńskiego został odrzucony 

– zapytał czy w celu podniesienia bezpieczeństwa na tym przejściu,  nie należałoby 

zastanowić się nad zainstalowaniem tam przycisku, pozwalającego na włączenie 

sygnalizacji osobom chcącym przez nie przejść ?  

 
Pan Piotr KŁOSOWSKI – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 2 zapytał – czy władze 

miasta rozważają możliwość zorganizowania parkingu przy poczcie,  sugerując 

zagospodarowanie na ten cel podwórka poczty ? 

 
Pani Daniela PEĆ – Przewodnicząca Zarządu Osiedla Nr 3  sugerowała podjęcie rozmów z 

PKP  mających na celu wykonanie przez nich przejścia, umożliwiającego przechodzenie  

ulicą Księżodworską  przy zamkniętych barierkach kolejowych.  

 

Pan  Marek BŁAŻEJCZYK –  Zastępca Burmistrza odpowiadając na  powyższe zapytania 

przekazał , że : 

 
- w budynku przy ulicy Księżodworskiej 23 będą zabezpieczone miejsca noclegowe dla 2, 

3 osób, 

- po przeniesieniu Urzędu Miasta do nowej części zamku nastąpi zamiana obecnej 

siedziby urzędu m.in. na budynek przy ul. Skłodowskiej, do którego przeniesiona 

zostanie biblioteka. Dopóki jednak nie przejmiemy tego obiektu, to trudno jest 

powiedzieć jak  będzie on zagospodarowany,  

- sukcesywne odśnieżanie chodników powoduje, że nie trzeba ich później odkuwać. Jeśli 

natomiast ktoś czeka kilka dni, doprowadzając do ubicia śniegu, to wiadomo, że 

niedopuszczalne jest późniejsze kucie i niszczenie chodników, pozostaje więc same  ich 

posypywanie,  

- zainstalowanie sygnalizacji świetlnej przy przejściu dla pieszych z bazaru na ulicę 

Wyszyńskiego nie jest możliwe ze względu na to, że skrzyżowania są zbyt blisko siebie. 

Jeżeli natomiast chodzi o przycisk, to trudno mi w tej chwili odpowiedzieć czy jest to 

możliwe, nie jestem bowiem fachowcem w tej dziedzinie – powiedział burmistrz, 
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- na poprzedniej sesji stawała  sprawa urządzenia parkingu przy poczcie. Wówczas 

burmistrz Duchna informował, że trzygodzinne rozmowy z dyrekcją poczty dotyczące 

udostępnienia części placu na parking spełzły na niczym , nie jest bowiem jeszcze 

uregulowana sprawa własności tego gruntu między pocztą a telekomunikacją, 

- co do przejścia dla pieszych, to możemy wystąpić do PKP ale trudno jest powiedzieć, 

czy będzie ona skuteczna.   

 
a 

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta w uzupełnieniu odpowiedzi na  

zapytania radnych panów Spychalskiego i Jabłońskiego dodał, że :  

- zgodnie z otrzymanym poleceniem od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego, dotyczącym 

zorganizowania określonych służb w ramach  zarządzania kryzysowego  - Burmistrz 

Miasta wydał stosowne zarządzenie w tej sprawie. I z inicjatywy referatu zarządzania 

kryzysowego – Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, „Caritas”, PGKiM, Policja i Straż 

Miejska zostały włączone w organizowanie pomocy w okresie zimy.  Poczynając od 15 

grudnia służby te, muszą za pośrednictwem burmistrza składać  do starostwa 

powiatowego meldunki o wszelkich spostrzeżeniach i sytuacjach wymagających 

natychmiastowej reakcji. Tak więc określone służby obrony cywilnej i innych 

kompetentnych organów zostały postawione w gotowości, 

-  prowadzone są rozmowy ze starostwem zmierzające do sfinalizowania przejęcia przez 

Miejską Bibliotekę Publiczną   także obowiązków biblioteki powiatowej.  A dalej 

przekazał, że wie od dyrektorki biblioteki, iż poza czytelnią,  z inicjatywy Wojewódzkiej 

Biblioteki Publicznej - w nowej siedzibie przewiduje się również tzw. kioski 

komputerowe, mające na celu dla ułatwienie wyszukiwania określonych zbiorów. 

 
 

Ad pkt 9 

 

        Ponieważ radni otrzymali przed sesją zmieniony projekt statutu publicznego II Liceum 

Ogólnokształcącego przy Zespole Szkół Nr 2 w Działdowie – Przewodnicząca Rady ogłosiła 

przerwę dla zapoznania się z jego treścią , po której : 
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Pani Ewa NERS  - Naczelnik Wydziału Oświaty omówiła potrzebę podjęcia uchwały, po 

czym przedstawiła zmiany między pierwszą wersją projektu, a wersją otrzymaną przez 

radnych w dniu dzisiejszym przekazując, że dotyczą one : 

- zmiany w § 11 stanowiącym o organach szkoły, gdzie po konsultacji z panią wizytator 

pozostawiono w tym § tylko te organy, które funkcjonują w Liceum Ogólnokształcącym, 

- wprowadzenia do projektu § 17 , 

- ujęcia w projekcie § 40 dotyczącego zasad rekrutacji. W pierwszym projekcie zasady 

rekrutacji stanowiły załącznik do statutu, jednak pani wizytator doszła do wniosku, że 

winny one znaleźć się w statucie  i stąd ta zmiana.  

 
W dyskusji 

 
Radny pan Wiesław NOWICKI – przypomniał, że Przewodniczący Komisji Oświaty 

składając sprawozdanie z posiedzenia poinformował Radę, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała ten projekt – zapytał – czy pozytywną opinię uzyskał projekt rozpatrywany 

przez Komisję, zawierający szereg pomyłek i błędów, czy też projekt,  który radni otrzymali 

dziś, za pięć dwunasta. 

Jeśli mamy poważnie podchodzić do tych spraw  i to Rada a nie Komisja Oświaty ma 

podejmować decyzję, to musimy mieć czas na zapoznanie się z projektem statutu. 

Zapoznałem się z rozporządzeniem Ministra Edukacji Narodowej – mówił dalej pan Nowicki 

– i wiem, że nowy projekt jest z nim zgodny. Natomiast twierdzenie, że pani wizytator doszła 

do wniosku, czy nie doszła do wniosku – nie jest dla nas wiążące, bo to my podejmujemy 

decyzję.  

Dlatego też wnioskuję o odłożenie tego punktu na następną sesję, po to by umożliwić radnym 

zapoznanie się z nową wersją projektu statutu.  

 

Pan Henryk JABŁOŃSKI – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

przekazał, iż sądzi, że jeśli ktoś uważnie słuchał wyjaśnień pani Naczelnik, to nie powinien 

mieć żadnych wątpliwości . Komisja wniosła do tego projektu tylko kosmetyczne zmiany, 

które natychmiast zostały w nim ujęte  i nie widzę merytorycznych ani żadnych innych 

powodów żeby odkładać ten temat – zakończył wypowiedź pan Jabłoński. 

 
a 
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Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta stwierdził, że zmiany wprowadzone do 

projektu są zmianami natury formalno-prawnej i nie rzutują one na merytoryczność tego 

statutu. 

A dalej odnosząc się do wypowiedzi radnego pana Nowickiego w kwestii dotyczącej pani 

wizytator – wyjaśnił Radzie jak wykonywany jest nadzór wojewody nad uchwałami Rady. 

Otóż wojewoda po otrzymaniu uchwał – tłumaczył Sekretarz -  przekazuje je do 

zaopiniowania swoim wyspecjalizowanym służbom. Powyższa uchwała gdy zostanie podjęta 

trafi więc do pani wizytator, która - na naszą prośbę zadała sobie trud współdziałania z nami 

już na etapie tworzenia projektu – tak więc jeśli uczestniczyła ona w jego konstrukcji, to 

oczywistym jest, że nie zaopiniuje tej uchwały negatywnie. 

 

        Po czym Rada 5 głosami „za”, „przeciwko” 11 i przy 2 „wstrzymujących się” odrzuciła 

wniosek radnego pana Nowickiego o odłożenie tego punktu na następną sesję.  

 

        A dalej 14 głosami „za”, przy 6 „wstrzymujących się” Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr III/12/02 

 
w sprawie nadania statutu publicznemu II Liceum Ogólnokształcącemu przy Zespole Szkół 

Nr 2 im. Jana Pawła II w Działdowie, ul. Polna 11.  

 

 

Ad pkt 10 

 

        Pani Monika SKRZYPEK – Naczelnik Wydziału PIGŚ przedłożyła projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem w  sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie wieczyste w 

drodze bezprzetargowej części gruntu, niezbędnego dla poprawienia warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej, położonej przy ul. Hallera 23 w Działdowie na 

rzecz Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko-Własnościowej w Działdowie – przekazując 

m.in., że pierwsza opłata roczna winna wynosić od 15 do 25% wartości tej nieruchomości, i 

że Burmistrz Miasta proponuje przyjęcie opłaty w wielkości 15%. 

 
        Radni nie zgłosili innych propozycji co do wysokości pierwszej opłaty i w 

przeprowadzonym głosowaniu Rada  jednomyślnie, tj. 20 głosami „za” opowiedziała się –  za  
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ustaleniem pierwszej opłaty rocznej za oddanie nieruchomości w użytkowanie wieczyste w 

wysokości 15% wartości nieruchomości, 

 
        pod czym podjętą również 20 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr III/13/02 

 
Rada wyraziła zgodę na oddanie w użytkowanie wieczyste w drodze bezprzetargowej części 

gruntu niezbędnego dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej, 

położonej przy ul. Hallera 23 w Działdowie.  

 
 

Ad pkt 11 

 

        Podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr III/14/02 

 
Rada wyraziła zgodę na nabycie nieruchomości położonej przy ul. Lidzbarskiej 14 na rzecz 

Gminy Miasto Działdowo.  

 

 

Ad pkt 12 

 

        Pan Leszek JARZYNKA – Naczelnik Wydziału GK przedłożył projekt uchwały w 

sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej przekazując, że Burmistrz  Miasta 

proponuje stawki tej opłaty w wysokościach  ; 3 zł, 12 zł,  10 zł, 16 zł,  11 zł,  26 zł,  37 zł i 

16 zł  i wynagrodzenie za inkaso w wielkości 18% wpłaconych do kasy miejskiej opłat 

targowych. 

 
po czym 

 
Radny pan Stanisław STEFANINA -  Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

przedstawił wielkości stawek proponowane przez Komisję tj. 2 zł, 12 zł, 11 zł, 17 zł, 12 zł, 26 

zł, 37 zł i 16 zł – wnosząc o przyjęcie tych stawek. Przekazał również, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała propozycję ustalenia inkasa za pobór opłat na 18 %. 
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         Przewodnicząca uznała propozycję Komisji Budżetu i Finansów za dalej idącą – i w 

związku z tym postanowiła, że zostanie ona poddana pod głosowanie jako pierwsza.   

 

            W przeprowadzonym głosowaniu Rada 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie poparła 

wysokości stawek zaproponowane przez Komisję Budżetu i Finansów, po czym podjętą 

również 20 głosami „za” 

 

                                       U c h w a ł ą   Nr III/15/02 

 

Rada ustaliła wysokość opłaty targowej za każdy dzień sprzedaży na targowiskach w  

wysokościach wnioskowanych przez Komisję, tj. :    

1) przy sprzedaży z kosza, wiadra itp. : 

a) od osób sprzedających własne produkty rolne                   - 2 zł 

b) od osób zajmujących się handlem                                     - 12 zł. 

2) Przy sprzedaży z samochodu osobowego lub furmanki : 

a) od osób sprzedających własne produkty rolne                   - 11 zł 

b) od osób zajmujących się handlem                                      - 17 zł. 

3) Przy sprzedaży z samochodu dostawczego o dopuszczalnym ciężarze całkowitym do 

3,5 t. lub ciągnika oraz samochodu osobowego z przyczepą : 

a) od osób sprzedających własne produkty rolne                    - 12 zł 

b) od osób zajmujących się handlem                                       - 26 zł. 

4) Przy sprzedaży z samochodu dostawczego o dopuszczalnym ciężarze całkowitym  

      powyżej 3,5 t                                                                           - 37 zł 

5) Przy sprzedaży z namiotu, straganu, ławy itp.                         -  16 zł. 

- wynagrodzenie za inkaso w wielkości 18% wpłaconych przez inkasentów do kasy 

miejskiej opłat targowych. 

 

             

Ad pkt 13 

 

        Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta przedkładając 

projekt  uchwały  w  sprawie  opłaty  administracyjnej  –  przekazała,  że   Burmistrz   Miasta  
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proponuje utrzymanie stawek tej opłaty w wielkościach obowiązujących w tym roku, co 

pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu i Finansów. 

 

        Po czym Rada podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr III/16/02 

 
Rada ustaliła opłatę administracyjną w wielkościach tegorocznych, tj. : 

- 70 zł  za sporządzenie testamentu u testatora, 

- 60 zł  za sporządzenie testamentu w Urzędzie Miasta, 

- 55 zł  za wypis i wyrys z planu zagospodarowania przestrzennego. 

 

 
Ad pkt 14 

 
         Podjęcie uchwały w sprawie podatku od posiadania psów : 

 
Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta przedstawiła 

zaproponowane przez burmistrza i pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Budżetu i 

Finansów propozycje wysokości stawek tego podatku, i tak : 

- dla właścicieli gospodarstw rolnych od trzeciego i każdego następnego psa po 40 zł, 

- dla właścicieli posesji 28 zł od pierwszego psa i od każdego następnego psa  po 40 zł, 

- dla  pozostałych posiadaczy psów od pierwszego psa  po 40 zł i każdego następnego po 

40 zł. 

Po czym przekazała, że wpływy z tego podatku wynoszą rocznie ok. 32.000 zł. 

 
w dyskusji : 

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI – zapytał panią Skarbnik  -  jaka część środków 

pochodzących z tego podatku przeznaczona została w ostatnim roku na działania związane z 

rozwiązywaniem problemu bezpańskich psów ?  

 
Pani SKARBNIK – przekazała, że dokładne dane w tej sprawie może przedstawić po 

przerwie. 

 
a dalej  
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Pan KASZUBSKI – złożył wniosek o ujęcie w projekcie uchwały § stanowiącego, że  część 

uzyskanych dochodów z tytułu tego podatku zostanie przeznaczona na założenie i 

uaktualnianie ewidencji psów , z krótkim opisem wyglądu bądź zdjęciem psa. Propozycja ta 

zdaniem pana Kaszubskiego pozwoli na zwiększenie wpływów do budżetu, gdyż jego 

zdaniem duża ilość psów nie jest ujęta w ewidencji Urzędu Miasta. Stworzenie takiej 

kartoteki będzie pomocne również w sytuacji pogryzień przez psy, których  w każdej chwili 

możemy spodziewać się, a szczególnie w osiedlach nieoświetlonych. Jak również w pewien 

sposób doprowadzi to do podniesienia ładu i porządku na naszych osiedlach i w 

nowobudowanych placach zabaw. 

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta z upoważnienia Burmistrza odniósł się 

do wypowiedzi radnego Kaszubskiego – przekazując, ze złożona propozycja może być 

uwzględniona ale nie w uchwale lecz w budżecie. 

Po czym przekazał, że w Urzędzie Miasta znajduje się taka ewidencja, którą stanowią osoby 

wpłacające  podatek, dodając że swego czasu została ona uzupełniona o dane w tej sprawie, 

będące w posiadaniu miejscowych lekarzy weterynarii.  

Nadto pan Marchlewicz przypomniał, że parę lat temu Rada Miejska podjęła uchwałę 

dotyczącą znakowania psów, realizację której należy kontynuować , pozwala to bowiem na 

ustalenie właściciela psa i w określonej sytuacji obciążenie go stosownymi kosztami – należy 

więc wrócić do tej sprawy i bardziej skrupulatnie egzekwować znakowanie psów. 

 

Po wypowiedzi Sekretarza pan KASZUBSKI – wycofał wniosek, przy czym również 

zwrócił uwagę na potrzebę egzekwowania uchwały w sprawie znakowania psów. 

 
a 

 
Pani SKARBNIK – dodała, że w projekcie budżetu miasta na rok 2003, który wszyscy radni 

już otrzymali -  przewidziano kwotę 12.000 zł na rozwiązywanie problemu bezpańskich 

psów. 

 
Radny pan Henryk JABŁOŃSKI – zwrócił się do Komendanta Straży Miejskiej o 

egzekwowanie obowiązku zakładania kagańców dużym, groźnym psom wyprowadzanym na 

zewnątrz. 
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Pan Antoni KOŹMIŃSKI – rozpoczął od tego, że temat ten budzi wiele emocji. A dalej 

odnosząc  się  do propozycji stawek  uznał za  niesprawiedliwe to, że od ratlerka ważącego 

0,5 kg  trzeba będzie płacić taką samą stawkę, jaką płacą hodowcy groźnych ras. Czy nie 

należałoby zróżnicować tych stawek i w ten sposób uniknąć nadmiernej ilości wielkich, 

groźnych psów – mówił pan Koźmiński, dodając , że duże i groźne psy na pewno bardziej 

zanieczyszczają nasze parki i stwarzają większe niebezpieczeństwo dla ludzi. 

 
a 

 
Sekretarz Miasta – nawiązując do wypowiedzi swojego przedmówcy -  uznał, że  realizacja 

propozycji radnego pana Koźmińskiego wymaga wiedzy specjalistycznej a wprowadzenie jej 

w życie  mogłoby wzbudzić ogromne emocje, jak bowiem pogrupować te psy – pytał 

Sekretarz ? 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – radny powiatu działdowskiego sugerował, aby 

wzorem innych miast – również nasza Rada wprowadziła 50% ulgę w opłacie tego podatku 

dla emerytów, rencistów i osób samotnych  - uzasadniając propozycję tym, że posiadanie psa 

przez osoby samotne na pewno wpłynęłoby na wzrost ich bezpieczeństwa.  

 

Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej podsumowując debatę 

stwierdziła, że  w trakcie dyskusji nie zgłoszono żadnych konkretnych wniosków, które 

mogłyby zostać ujęte w projekcie uchwały. Natomiast propozycje panów Koźmińskiego i 

Mazurkiewicza  mogą być wzięte pod uwagę przy konstrukcji kolejnej uchwały w tej sprawie. 

        Po czym wobec braku zgłoszeń – Przewodnicząca zamknęła dyskusję i poddała pod 

glosowanie projekt uchwały. 

 
        a Rada podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr  III/17/02 

 
ustaliła roczne stawki podatku od posiadania psów w wysokości : 

- dla właścicieli gospodarstw rolnych od trzeciego i każdego następnego psa po 40 zł, 

- dla właścicieli posesji 28 zł od pierwszego psa i od każdego następnego psa po 40 zł, 
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- dla  pozostałych  posiadaczy psów od pierwszego psa po 40 zł i każdego następnego po 

40 zł.  

  
 

Ad pkt 15 

 
        Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta przedłożyła 

projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od  nieruchomości  wraz z  

propozycjami II wariantów wysokości tych stawek, przekazując, że Komisja Budżetu i 

Finansów pozytywnie zaopiniowała stawki ujęte w wariancie I. 

 
       Ponieważ nie było zgłoszeń do dyskusji – Przewodnicząca poddała pod głosowanie 

wysokości stawek pozytywnie zaopiniowane przez Komisję BiF – a Rada 18 głosami „za”, 

„przeciwko” 1 i przy 1 „wstrzymującym się” opowiedziała się za tymi stawkami, 

 
      po czym podjętą 17 głosami „za”, przy  3 „wstrzymujących” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr III/18/02 

 
Rada ustaliła wysokości stawek podatku od nieruchomości w wielkościach pozytywnie 

zaopiniowanych przez Komisję Budżetu i Finansów , tj. : 

 

1) od gruntów : 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej... – 0,60 zł od 1 m2 

powierzchni, 

b) pod jeziorami ... – 3,38 zł od 1 ha powierzchni, 

c) pozostałych 0,15 zł od 1 m2 powierzchni, 

2) od budynków lub ich części : 

a) mieszkalnych – 0,42 zł od 1 m2 pow. użytkowej, 

b) związanych  z  prowadzeniem  działalności  gospodarczej  oraz  od   budynków 

mieszkalnych  lub ich części zajętych na prowadz. działalności gospod. – 

15,10 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

c) zajętych  na prowadz.  działaln. gospod.  w zakresie  obrotu  kwalifikowanym 

materiałem siewnym 8,06 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

d) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania 

świadczeń zdrowotnych 3,00 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 
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e) pozostałych 3,40 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej. 

3) od budowli 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 ust. 3-7 ustawy 

o podatkach i opłatach lokalnych.  

 
 

Ad pkt 16 

 

        Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta przedłożyła 

projekt uchwały w sprawie podatku od środków transportowych – wraz z dwoma wariantami 

wzrostu stawek . Po czym przekazała, że Komisja Budżetu i Finansów ze względu na trudną 

sytuację ekonomiczną osób prowadzących tego rodzaju działalność – proponuje 

pozostawienie stawek tego podatku na poziomie tegorocznym. 

 

        A Rada podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr III/19/02 

 
uchwaliła stawki podatku od środków transportowych w wysokościach obowiązujących w 

roku 2002. 

 
 

Ad pkt 17 

 

        Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa do 

obliczenia podatku rolnego w 2003 roku – przekazując, że Burmistrz Miasta zaproponował 

obniżenie kwoty ustalonej na 33,45 zł ;  o 10, 15 lub 20% - a Komisja Budżetu i Finansów 

pozytywnie zaopiniowała propozycję obniżenia ceny o 10%, tj. do kwoty 30 zł. 

 
w dyskusji : 

 
Radny pan Zbigniew KOPAŃSKI – wniósł o obniżenie ceny do takiej samej wysokości 

jaka obowiązuje w Gminie Działdowo. 

 
a po przekazaniu przez BURMISTRZA, że Gmina Działdowo nie uchwaliła jeszcze 

podatków, 
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Pan KOPAŃSKI – wycofał wniosek. 

 

        Po czym Rada podjętą 19 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr III/20/02 

 
obniżyła cenę skupu żyta przyjmowaną jako podstawa do obliczenia podatku rolnego w 2003 

roku, zgodnie z propozycją Komisji Budżetu i Finansów, tj. z kwoty 33,45 zł do kwoty 30 zł. 

 

         

Ad pkt 18 

 
         Podjęcie uchwały w sprawie kwoty stanowiącej średnią cenę drewna jako podstawa do 

obliczenia podatku leśnego na rok 2003 : 

 

        Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA  -  Skarbnik Miasta poinformowała 

m.in., że Komisja Budżetu i Finansów opowiedziała się za utrzymaniem kwoty ogłoszonej 

przez prezesa GUS w wysokości 24, 47 zł  dodając, że w przypadku  przyjęcia  tej propozycji 

przez Radę  - nie będzie potrzeby podejmowania powyższej uchwały. 

 

        Ponieważ nikt nie zgłosił innej propozycji – Przewodnicząca poddała pod głosowanie  

wniosek Komisji Budżetu i Finansów  

 
         a Rada 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie utrzymała kwotę stanowiącą średnią cenę 

sprzedaży drewna jako podstawę do obliczenia podatku leśnego w roku 2003 w wysokości 

określonej przez prezesa GUS, tj.  24, 27 zł. 

 

 
Ad pkt 19 

 

        20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr III/21/02 
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w sprawie ustalenia wzoru deklaracji w sprawie podatku od nieruchomości, podatku rolnego, 

podatku leśnego oraz wzoru formularza informacji w sprawie podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego i podatku leśnego. 

 
 

Ad pkt 20 

 

        W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zasad i wysokości diet dla radnych Rady 

Miejskiej w Działdowie oraz dla przewodniczących zarządów osiedli – złożonym przez Klub 

Radnych SLD,  w którym zaproponowano zryczałtowane diety (stanowi on załącznik do 

protokołu)  

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta przekazał, że według niego Rada winna 

w dniu dzisiejszym zdecydować czy jest za formą zryczałtowaną i jeżeli tak, to powinna 

przyjąć ten projekt i skierować go do merytorycznych komisji do dalszej obróbki. Jeżeli 

natomiast Rada  nie jest  za ustaleniem diet w formie ryczałtów, to winna odrzucić ten 

projekt. 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej przypomniała, że na 

poprzedniej sesji Rada upoważniła komisję statutową do pracy nad projektem uchwały w 

sprawie zasad i wysokości diet dla radnych. Po czym przekazała, że zmieniły się zasady 

delegacji dla radnych i  zapisy w tej sprawie również winny być ujęte w  tej uchwale. 

 

Wiceprzewodniczący RM pan Marian ODACHOWSKI – odnosząc się do wypowiedzi 

Sekretarza zwrócił uwagę na to, że jeżeli projekt ten spełnia wszystkie wymogi, to  może być 

on  poddany pod głosowanie na dzisiejszej sesji – pytając – czy są do niego jakieś 

zastrzeżenia prawne ? 

 
a 

 
Pan MARCHLEWICZ – przekazał, że w projekcie tym brakuje jedynie elementu 

dotyczącego zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych.  

 
natomiast 
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Radny pan Wiesław NOWICKI – Przewodniczący Klubu Radnych SLD powiedział, że nie 

ma obligatoryjnego obowiązku umieszczania w tej uchwale kwestii związanych ze zwrotem 

kosztów podróży i z związku z tym, projekt ten nie posiada wady prawnej. 

Po czym zaproponował aby Przewodnicząca poddała pod głosowanie – czy idziemy w 

kierunku ryczałtów i poddajemy je obróbce w komisjach merytorycznych, czy uznajemy ten 

projekt za nieuzasadniony i zostajemy w tym punkcie, z którego próbujemy wyjść.  

 

Pan Krzysztof TABACZKA – radny zgodził się z opinią, że na dzisiejszej sesji winny 

zapaść ustalenia co do kierunku, w którym Rada powinna zmierzać. Mój wniosek w tej 

sprawie jest taki – przekazał pan Tabaczka - żebyśmy dziś ustalili, że idziemy w kierunku 

formy zryczałtowanej, natomiast sprawę określenia wysokości  ryczałtów winniśmy 

pozostawić komisji doraźnej.  

 
Radny pan Roman KARPIŃSKI    -      uznał, że Rada winna odpowiedzieć na pytanie – 

czy sprawę przekazać do komisji, czy też po merytorycznej dyskusji rozwiązać ją dziś.  

 

Przewodnicząca Rady – zapytała kto z radnych jest za ustaleniem diet radnych w formie 

ryczałtu -  zgodnie z propozycją Klubu Radnych SLD? 

a 

Radny pan Marek DWÓRZNIK – uznał, że zaszło tu pewne nieporozumienie, ponieważ w 

projekcie uchwały Klub Radnych SLD zawarł kwoty ryczałtów. Czy więc przystępując do 

głosowania przyjmujemy ten projekt ? 

Radny pan Tabaczka proponował, żeby przyjąć kierunek, natomiast kwoty pozostawić 

komisji doraźnej.  

Po czym pan Dwórznik powiedział, że skoro projekt uchwały autorstwa Klubu Radnych SLD 

ujęty jest w porządku sesji, to Rada winna go przegłosować. 

 
Wydaje mi   się, że  przyjęcie wniosku radnego Tabaczki oznacza przyjęcie projektu uchwały 

do dalszego procedowania – powiedział Sekretarz MARCHLEWICZ. 

 
        A po dalszej dyskusji, w której pan Nowicki i Burmistrz Miasta powtórzyli, że w dniu 

dzisiejszym  nie chodzi o ustalanie kwot, a jedynie o określenie czy Rada jest za dietami w 

formie ryczałtów, natomiast wielkościami kwot winna zająć się Komisja doraźna.  
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Radny pan TABACZKA – poprosił o przerwę w obradach, 

 

        po której – Przewodnicząca Rady zapytała – kto z radnych jest za przyjęciem projektu 

uchwały w sprawie zasad i wysokości diet i przekazaniem go do komisji doraźnej. 

 
        a Rada 6 głosami „za”, „przeciwko” 9 i przy 4 „wstrzymujących się” – odrzuciła ten 

projekt. 

 
        Po czym 13 głosami „za”, przy 6 „wstrzymujących się” Rada przekazała opracowanie 

zasad i wysokości diet dla radnych do powołanej na poprzedniej sesji komisji doraźnej. 

  

 

Ad pkt 21 

 

        Wolne wnioski i informacje : 

 
Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta poinformował Radę,  że na ostatnim 

posiedzeniu Zgromadzenia Ekologicznego Związku Gmin „DZIAŁDOWSZCZYZNA” – 

przewodniczącą Zgromadzenia wybrana została pani Teresa Majorowska z Gminy 

Działdowo, zastępcą przewodniczącej został pan Józef Orzechowski, natomiast 

przewodniczącym zarządu – pan Kazimierz Kordecki. 

 

Radny pan Henryk JABŁOŃSKI – zwracając się z wnioskiem do władz miasta – 

powiedział, że po załatwieniu sprawy przeniesienia biblioteki do budynku po byłej geodezji 

zasadnym byłoby stworzenie muzeum ziemi działdowskiej. Przekazując, że takie muzeum 

istniało u nas  przed II wojną światową. , a  jego zbiory rozproszone są po różnych miastach., 

natomiast odzyskać je za darmo może jedynie taka instytucja jak muzeum. A powstanie 

muzeum pan Jabłoński uznał za istotne  dla spraw kultury oraz wychowania i oświaty naszej 

młodzieży. 

 
Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta przekazał, że obiekt po geodezji ma być 

przeznaczony na bibliotekę i nie będzie w nim miejsca na wydzielenie muzeum. Po czym 

wyjaśniał, że tworzenie nowej instytucji , tj. muzeum wiąże się z kosztami i jeśli Rada widzi 

możliwości budżetowe, to prosi o ich wskazanie.  
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Rozumiem wątpliwości związane z kosztami  - powiedział pan JABŁOŃSKI – ale czy nie 

możnaby wydzielić na ten cel jakiejś skromnej sali w zamku i powierzyć funkcji kierowniczej 

tej instytucji dyrektorowi Miejskiej Biblioteki Publicznej ?  

 
a 

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta przekazał, że w nowej części zamku nie 

będzie wolnej powierzchni, która mogłaby zostać zagospodarowana na ten cel . Natomiast  

cały czas prowadzony jest temat  możliwości zagospodarowania gotyckiej części zamku . I w 

pierwszych rozmowach z potencjalnym nabywcą stawał  temat zagwarantowania pewnej 

części  zamku na ten cel, co spotkało się z pozytywną opinią z jego strony. 

 
Czy mogę rozumieć, że pan Burmistrz przyjmuje do wiadomości chociaż projekt takiej 

koncepcji – pytał pan JABŁOŃSKI. 

 

W jakiejś części  możliwa będzie realizacja tego wniosku – odpowiedział Burmistrz . 

Natomiast jeśli chodzi o tworzenie muzeum publicznego, to trzeba z góry określić potrzeby w 

tym zakresie, koszty działania i efekty – dodając, że np. w Kartuzach dotacja wynosi 96% do 

działalności muzeum. Jest to więc temat do rozważenia przy konstrukcji następnego projektu 

budżetu a decyzję w tej sprawie władna jest  podjąć jedynie Rada Miejska. 

 
natomiast 

 
Radny pan Antoni KOŹMIŃSKI -  zwrócił uwagę na to, że w jednym z budynków, 

znajdujących się w koszarach planowane jest zorganizowanie izby pamięci pomordowanych 

w obozie działdowskim – sugerując wejście w kontakt z twórcami tej izby aby i nasze zbiory 

mogły być tam eksponowane. 

 
Pan Edmund PODLASKI – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr  10 mówiąc, że dziś 

decydują się losy wejścia Polski do Unii Europejskiej,  a wraz z przyjęciem naszego kraju do 

unii przejmiemy pewne przepisy i normy w niej obowiązujące - pytał czy nie ma zagrożeń dla 

uchwał podejmowanych przez Radę, czy ktoś czuwa nad tym, by któraś z naszych uchwał w 

momencie wejścia do Unii nie stała się bezprzedmiotowa ? 

 
Panowie DUCHNA i MARCHLEWICZ – szczegółowo wyjaśniali tę sprawę – 

stwierdzając, że absolutnie nie ma takich zagrożeń.  
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Radny pan Wiesław NOWICKI – nawiązując do punktu 9, dotyczącego  statutu II LO – 

przekazał, że nie  miał uwag do jego treści, natomiast jego uwagi dotyczyły trybu 

umożliwiającego radnym zapoznanie się z tym statutem. I dlatego też zwrócił się z prośbę do 

Przewodniczącej – aby nie dopuściła więcej do tego typu przypadków, że radni w dniu sesji 

otrzymują trzydziestu paro stronicowy materiał , co do którego muszą wyrazić swoją opinię w 

formie uchwały.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miejskiej wyjaśniła, że była to 

sytuacja wyjątkowa, która na pewno  więcej nie powtórzy się, a wynikła ona z propozycji 

zgłoszonych przez Komisję. 

        Następnie pani  Przewodnicząca poinformowała członków Komisji doraźnej o terminie i 

miejscu pierwszego posiedzenia. 

        Po czym złożyła wszystkim uczestników sesji życzenia świąteczne  i zaprosiła do 

połamania się opłatkiem po zamknięciu sesji.     

 

 

        Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła III sesję Rady 

Miejskiej w Działdowie. 

 

Protokołowała                                                                                       Przewodnicząca 
                                                                                                                Rady Miejskiej  

G.Nadratowska                                                                                 Teresa BARTKOWSKA 

 

 

 

 


